
11.1 Padalyvis (Gerundium)
Tvoří se od aktivních participií odtržením koncovky:

Jsou to neohebné tvary, které nerozlišují ani číslo ani rod.

Vairuotojui vairuojant nereikia kalbėtis su keleiviais.
Onai rašant laišką atėjo Mindaugas.
Mylint savo šeimą negalima su ja bartis.
Lyjant auga grybai.

Išsimaudžius reikia nusišluostyti.
Atėjus vasarai, pailgėjo dienos.
Man pavalgius išvažiavome į Kauną.

Sako kartais užeidavus tokią liūtį.

Reikės užmerkti akis dar prieš jai ateisiant.

Zvláštní ustálené případy:
tiesą sakant/pasakius
išskyrus
nepaisant
antra vertus

11.2 Užduotis: Pusdalyvis ar padalyvis?
Saulė šviečia, nėra lietaus.

Saulė šviečia, saulė šildo žemę.

Lyja lietus, saulė šviečia.

Palijo lietus, augalai atsigavo.

Galvok apie darbą, nepamiršk šeimos.

Studentė atėjo į paskaitą, ji sirgo.

Visi studentai susirgo, paskaitų nebuvo.

Gripo epidemija praėjo, visi studentai grįžo į paskaitas.

Studijuoti, reikia ir pailsėti. 

Participium aktivní Gerundium

prézens

préteritum

futurum

dirbantis dirbant
rašantis rašant
mylintis mylint
dirbusis dirbus
sakiusis sakius

frekventativ dirbdavusis dirbdavus
dirbsiantis dirbsiant


